
Balleskolen 

Skolebestyrelsesmøde 

Mandag den 25. maj 2020 klokken 18.30-20.30 

 
Sted: Meet (virtuelt møde). Link sendt i besked sammen med dagsorden. 
Mødeleder: Susanne Gade Clausen. Ordstyrer: Jacob Vestersager Engdal 

Dagsordensansvarlige: Susanne Gade Clausen, Jacob Vestersager Engdal, Pia Nielsen  

 

Deltagere:  

Forældrerepræsentanter: Susanne Gade Clausen, Ulrik Skousbøll Christensen, Rikke Bach 

Andersen, Jacob Vestersager Engdal, Dorte Vestergaard Christensen, Ulrik Rønne 

Antonsen 

Medarbejderrepræsentanter: Marianne Eriksen og Stine Helleberg Therkildsen 

Elevrepræsentanter: Johanne Bennedsgaard (9.a), Martin Sommer (8.y) 

Sekretariat/skoleledelse: Pia Nielsen, Gry Sand Bøgh, Vibeke Rod 

Afbud: Rikke Kraskow. Johanne Bennedsgaard (9.a) (med til punkt 1-4) 
 

REFERAT 
 

18.30-18.40 Intro 
18.30-18.35 

5 min 

Beslutning 

1. Godkendelse af dagsorden & punkter til eventuelt 
v. Susanne 

 
18.35-18.40 

5 min 

Beslutning 

2. Godkendelse af referat 
v. Pia 

 

Der er sendt referat ud 17.05. til alle, til godkendelse.  

Der er tilkendegivet fra en repræsentant, at referatet ikke kan godkendes, og at 

det skyldes flere forskellige formuleringer. På mødet i dag drøfter vi referatet 

og bliver enige om en ordlyd, alle kan godkende.  

 

Alternativt referat godkendt. 

 

Bilag: 

Referat af ekstraordinært SB-møde 13.03.20 

 
18.40-20.15 Punkter 
18.40-18.50 

10 min 

Drøftelse 

3. Sidste Skoledag for 9. årgang 
v. Johanne 

 

Elevrådet vil gerne spørge til hvilke planer skolen har for sidste 

skoledag/fejring for 9. årgang. 

 



Vi drøftede, hvordan vi markerer skoleårets afslutning for vores 9. årgang. 

Normalt: Morgenmad. Kåringer. Karamelkast. Underholdning. Fodboldkamp. 

Frokost hos lærerne.  

Det er vigtigt for eleverne at få en dag, som ligner den traditionelle så meget 

som muligt.  Datoen skal vælges så 9. årgang er i centrum (ikke samme dag 

som de andre elever får sommerferie). Vi skal være opmærksomme på, at det 

ikke falder sammen med fx optagelsesprøver til de gymnasiale uddannelser. 

 

9. årgangs elever og lærere og vores pædagogiske leder, Vibeke, beslutter det 

sammen, så snart vi ved noget om de nationale rammer. Vi vil gerne vente med 

planlægningen til vi ved, hvad vi må. 

 
18.50-19.00 

10 min 

Beslutning 

4. Ansøgning om afkortning af skoledagen 
v. Pia 

 

Skolen ønsker fortsat at søge om afkortning af skoledagen for mellemtrin og 

udskoling: 1½ time kortere på onsdage (så dagen slutter 13.30 på hele skolen). 

Desuden at dagen på 7. årgang afkortes så det svarer til tiden til 

konfirmationsforberedelse. Der er mulighed for begge dele i den nye 

lovgivning. 

Det er skolen, der sender ansøgningen. Skolebestyrelsen har krav på at få 

mulighed for at udtale sig og få udtalelsen påført ansøgningen. 

 

SB besluttede i maj 2019 denne udtalelse om den tilsvarende ansøgning: 
SB støtter op om afkortning af skoledagen, i en forventning om, at det ved skolen bedst.  

Der er en opmærksomhed på, om elever, der ikke gå i klub på mellemtrinnet, har en lang dag hjemme, 

når de har tidligt fri.  

Der er en opmærksomhed på, om man får et udbytte af omlægningen af tiden til to-lærer-tid.  

 

Afslutning på punktet: 

SB udtaler sig om afkortning af skoledagen, det føres til referat og indføres i 

den kommende ansøgning. 

 

SB beslutter denne udtalelse:  

Skolebestyrelsen støtter ansøgningen af disse grunde: Det er godt for børnenes 

læring, at vi kan være flere lærere omkring dem. Timerne bliver brugt til især 

fokushold for børn, der har brug for ekstra opmærksomhed. Det er en god 

mulighed for at løfte det enkelte barn. 

Skolebestyrelsen udtrykker dog bekymring for, at vi afkorter skoledagen i en 

tid, hvor børnene har haft færre timer i foråret pga. Corona. Der blev desuden 

udtrykt skepsis over, om den kortere skoledag har en målbart faglig effekt.  

 

Bilag: Ansøgning 

 

 

 



19.00-19.20 

20 min 

Beslutning 

5. Udtalelse om skemaer 
v. Pia 

 

Skemaet på Balleskolen lægges med udgangspunkt i det vedtagne princip for 

Balleskolemodellen. SB har ret til at få præsenteret skemaerne og få mulighed 

for at udtale sig.  

  

På mødet i dag fremlægger Pia kort skemamodellen. 

Desuden udpeges de ændringer der er lavet i forhold til indeværende år. 

 

SB besluttede i maj 2019 denne udtalelse om den tilsvarende ansøgning: 

SB tilslutter sig skemaplanlægningen, der er fremlagt. 

Skemaerne følger Balleskolemodellen og tilpasses løbende til det, skolen oplever som 

udfordringer.  

SB opfordrer til, at skemaerne fremlægges for forældrene i starten af hver ny fase.  

 

Afslutning på punktet: SB udtaler sig til skolelederen om skemaerne. 

 

Skolebestyrelsen udtaler til skolelederen:  

Det er godt for kommunikationen, at skemaernes faglige sammensætning 

præsenteres i starten af skoleåret.   

Skolebestyrelsen opfordrer til, at husene fortsat skriver ud om husdagene, og 

hvilke fagligheder der ligger her (så det også bliver eksplicit).  

 

Bilag:  

• Princip for Balleskolemodellen: 
https://balleskolen.aula.dk/sites/balleskolen.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20Balleskolemodellen_1.pdf 

• Dagens tider 

• Timetal i skemamodellen 

 
19.20-19.30 

10 min 

Orientering 

6. Budget 2020 
v. Pia 

 

Skolen træffer beslutninger om ansættelser og fordeling af medarbejdere i huse, 

fag og funktioner, på baggrund af budget 2020 og en anslået fremskrivning af 

budgettet til juni 2021.   

På mødet i dag fremlægges budget 2020 som det ser ud nu, og ledelsen 

orienterer kort om planen for ansættelser og personaleressourcen. 

 

Ledelsen orienterede om budget og ansættelser. 

 

Bilag: 

• Budgetopfølgning pr. 31.04. 
 

 

 

https://balleskolen.aula.dk/sites/balleskolen.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20Balleskolemodellen_1.pdf


19.30-20.00 

30 min  

Drøftelse 

 

7. Corona-perioden 
v. Pia 

 

Pia fremlægger, hvordan der er arbejdet, og hvad skolens indtryk er. 

herunder hvordan skolen tænker at afvikle udsatte skole-hjem-samtaler (fra 

marts-april-maj) frem til sommerferien.  

 

Bestyrelsen stiller spørgsmål og ledelsen svarer.  

En runde med kommentarer og oplevelser fra hver af os, og det tager ledelsen 

til efterretning og bruger som viden i næste fase/fremover.  

 

Fra runden: 

• Kommunikationen i nedlukningen og genåbningens fase 1 var god 

• Kommunikationen i genåbningens fase 2 var sværere at overskue 

• Børnene kom hjem med forskellige udmeldinger omkring udedagen, og 

det var uheldigt 

• Mange ting er håndteret rigtig godt 

• Det har været glade børn, som var glade for at komme tilbage i skole 

• Eleverne oplever, at lærerne har klaret det rigtig godt, og har 

struktureret det godt for eleverne. Meet-opkald har fungeret godt 

• Eleverne har hurtigt tilpasset sig det som var deres nye hverdag, i hver 

fase 

• 9. årgangs planlægning har været meget udfordret, fordi eksamen blev 

aflyst og man i stedet har undervisningstid  

• Opfordring til, at man på skolen samler gode erfaringer op, som man 

har gjort sig under perioden her 

• Det er stadig nødbekendtgørelser der gælder for undervisningen 

• Skole-hjem-samtaler og den orientering man som forældre gerne vil 

have om børnene: Man vil som forældre gerne så snart som muligt have 

besked om, hvordan skolen håndterer det. 

 

Bilag: 

• Se forældrebreve til alle årgange på skolens hjemmeside: Genåbning 18.05. 

 
20.00-20.15 

15 min  

Beslutning 

 

8. Skoledistrikter  
v. Susanne 

 

Der drøftes lige nu politisk, hvad man gør omkring nybyggerier og kvarteret 

ved Astrid Lindgren-kvarteret. 

Vi drøfter det vi ved, og hvad vores umiddelbare holdninger er.  

Vi beslutter, om det er noget vi i SB vil arbejde aktivt videre med allerede nu.  

 

I Balleskolens nuværende distrikt, er der stor stigning i elevtallet. Indenfor en 

årrække (2025) er prognosen, at Balleskolen bliver 4-sporet. Det kan ændres 

https://balleskolen.aula.dk/


ved at bygge til, så bygningerne kan rumme et ekstra spor, eller ved at 

skoledistrikterne ændres.  

Skolebestyrelsen ønsker at være deltagende i processen, og er åben for dialog. 

Vi tager det på som punkt næste gang.   

  

Bilag: 

• Link til nuværende skoledistrikter 

• Beslutningsprotokol BUU-møde 04.03 (se punkt 4) 

• Bilag BUU-møde 04.03. (s.39 – og frem)  

 
20.15-20.30 Outro 

20.15-20.20 

Beslutning 
9. Punkter til næste gang 
v. Susanne 

 

Vi får fælles overblik over punkter der udspringer af dagens møde, og beslutter 

sammen punkter, der skal på næste gang, ud fra årsplanen. 

 

• Godkendelse af Budget 2020 

• Skoledistrikter 

• Coronastatus 

• Næste års mødedatoer 

• Dagsordensudvalget kigger på årshjulet og ser, hvad vi der ud over kan nå at få 

med 

 
20.20-20.25 

Beslutning 
10. Statuspunkter til forældreinformation på Aula 
v. Susanne 

 

 
20.25-20.30 

Orientering 
11. Eventuelt  
 

 
 Næste møder 

 

Torsdag den 18. juni 

 

Ordstyrere: 

August: Jacob, september: Ulrik S, oktober: Rikke B, november: Ulrik A, januar: Susanne, 

februar: Rikke B, marts: Stine, maj: Jacob, juni: Ulrik S 

 

https://silkeborg.dk/Borger/Boern-skole-og-familie/Skoler-SFO-og-klub/Skoler-og-skoledistrikter
https://silkeborg.dk/Politik/Dagsordener-og-beslutninger-2020/Boerne-og-Ungeudvalget/2020/4maj830
https://silkeborg.dk/Politik/Dagsordener-og-beslutninger-2020/Boerne-og-Ungeudvalget/2020/4maj830

